
Repræsentantskabsmøde Gruppe 1, Stavnsholts Centralen, den 28. september 2022  

Deltagere:  Sven Krarup Nielsen, Tom Borch Jacobsen, Christian Tarrild, Bent Bjørn Hansen, Mette 
Andersen (formand), Max Watson, Michael Colding-Jørgensen, Lars-Christian Nielsen, Karin Nygaard,  
Jens Risgaard Mortensen, Thomas Wagner, Jette Fisker, Jørgen Tordrup Nielsen, Søren Danning, Hans 
Peter Jørgensen, Jan Lund Sørensen, Preben Lanng, Steen B. Fich 

Afbud: Eva Brunk, Elisabeth V. Carstensen, Erik H. Tøt, Niels Troels-Smith 
Ingen tilbagemelding: Thomas Ellegaard 
 
Dagsordenens punkt 1 
Mødet startede med at formanden, Mette Andersen (MA), bød velkommen. 
 
Punkt 2 
MA foreslog Thomas Wagner som dirigent og Max Watson som referent. Begge blev valgt. 

Dirigenten konstaterede at mødet var lovligt indkaldt. 

Punkt 3 
Referat fra repræsentantskabsmøde GR 1, den 21. september, 2021, blev godkendt uden kommentarer 

Punkt 4 
Bent Bjørn Hansen (BBH), informerede om status på varmepumpen. Bla. kunne BBH berette om de mange 
fejl der har præget driften af varmepumpen i det seneste halvår. BBH talte om december 2021 hændelsen 
med udslip af ammoniak, hvilket fik Allerød Kommune til at forlange nedlukning gennem december og 
januar måneder.  
På trods af de mange småfejl og problemer med konkursramte leverandører, har varmepumpen kørt fint 
gennem de seneste måneder. Det betyder, at når varmepumpen tilføres 1kWh el-energi, afgiver pumpen 3 
kWh varme energi. Denne gode virkningsgrad var årsagen til at Farum Fjernvarme (FFV) valgte at satse på 
grøn varmepumpe teknologi i stedet for at brænde fossil energi af i gaskedlerne. For god ordens skyld skal 
det nævnes at denne beslutning blev taget længe før gaspriserne eksploderede og medens el-priserne lå i 
et fornuftigt prisleje. Det skal også nævnes, at som fjernvarmeværk betaler FFV kun for kWh (strømmen), 
men ikke for afgifter. Dog giver den høje strømpris stadig udfordringer. 

BBH nævnte, at når der ikke ses røg komme op af fjernvarmeskorstenene, er det en god ting, for det 
betyder, at varmepumpen dækker varmebehovet og at vi dermed ”sparer” på omkostningerne og at vi på 
den måde reducerer gælden fra 2021. 

BBH talte også om akkumuleringstank til fjernvarmevand, der i fremtiden vil kunne give et bedre flow i 
varmeforsyningen. På spørgsmålet om mulighed for el-opvarmning af fjernvarmevandet i 
akkumuleringstanken mente både BBH og Preben Lanng (PL) at det vil blive en del af projektet.  

Punkt 5 
MA kommenterede punktet, udrulning af fjernvarme i nye områder, med det faktum at der ikke var opnået 
de krævede 70% tilslutning, hvorfor projektet er udskudt. Jens Risgaard Mortensen (JRM) mente at den PT 
meget høje fjernvarmepris ikke har hjulpet på tilslutningen. Det blev nævnt, at da entreprenørerne i 
øjeblikket har meget travlt, sættes priserne eksorbitant højt, hvorfor der ikke er økonomi i at gennemføre 
udrulning af fjernvarme i den kommende tid. 

Punkt 6 
MA fortalte at der PT afsøges muligheder for samarbejde med eksterne varmeleverandører. 



Vestforbrænding er en mulighed, men tekniske problemer med rørføring samt andre forhold skal afklares, 
et arbejde selv borgmesteren skubber på. 

Det blev nævnt at FFV’s transmissionslinje (Værløse-Farum- Hillerød) er en af varmeforsyningens 
”motorveje” i det Nordsjællandske varmeforsyningsnet. Hvorfor FFV er åben for samarbejde til alle sider 
for at sikre stabil varme til fornuftige priser. 

Punkt 7 
MA beklagede at prisbladet for 2023 endnu ikke er færdigt, men at de usikre tider og vanskeligheder med 
at forudsige prisniveau et år frem i tiden har spændt ben for arbejdet. Da der blev spurt til det fremtidige 
prisniveau, gættede BBH for egen regning på en MegaWatt pris på omkring kr 1.000  

Punkt 8 
MA orienterede om det nys afholdte bestyrelsesseminar, hvor der bla. blev nedsat et udvalg til at arbejde 
med kodeks for godt bestyrelsesarbejde. Desuden blev kommende repræsentantskabsvalg i 2023 
behandlet. Det vil blive foreslået at stillerlisten med krav om 4 stillere afskaffes. 

Thomas Wagner (TW) foreslog at MA indkalder til infomøde for GR1 midt november, i håbet om at svar på 
diverse spørgsmål samt prisblad kunne til den tid vil kunne afklares. 

Sven Krarup Nielsen (SKN) nævnte at det efter hans mening var et udmærket seminar med en super 
stemning.  

Punkt 9  Eventuelt 
Der blev talt en del om FFV’s forhold til åbenhed, som flere mente skulle forbedres. MA var klar på at 
arbejde videre med dette emne. BBH og JRM talte om bestyrelsens tavshedserklæring. 
BBH mente at åbenhed og transparens var blevet bedre, bla. med nyhedsbrevene. 
BBH fortalte at der vil blive indkaldt til infomøde for nye fjernvarmekunder i FFV regi. Det tidligere møde 
med samme emne, arrangeret af kommunen er blevet kritiseret som værende spild af tid.   

Dirigenten afsluttede og gav ordet til formanden, der takkede deltagerne for et godt møde og nævnte at 
hun ville indkalde til det tidligere efterlyste GR1 infomøde midt november. 
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